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Kommunstyrelsen    

Plats och tid 
 
 
Ajournering 

Sammanträdesrum 5 och 1  
Måndag 13 september 2021, kl. 10:00  - 15:45 
 
Kl. 11:50-13:00 

 
Utses att justera 
 

 
Nicklas Johansson 

Justeringens plats 
och tid 

Förvaltningsbyggnaden, 2021-09-16, kl.09:00 
 
 

Anslagstid 2021-09-17—2021-10-09  

Underskrifter Sekreterare  
________________________ 
Maria Landström 

Paragraf §252 - §286  

 Ordförande  
________________________ 
Birgitta Larsson 

 Justerande  
________________________ 
Nicklas Johansson 
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Kommunstyrelsen    

Närvaro vid Kommunstyrelsens sammanträde 2021-09-13 
 
Ordinarie Namn Parti Beslut i 

§§ 
Närvarande 
Klockan Anmärkning 

Ordförande Birgitta Larsson S 252–286   

Vice 
ordförande Henrik Ölvebo MP 252–286   

2:e vice 
ordförande Jeanette Wäppling V    

Ledamot Karl-Erik Taivalsaari V 252–286   

Ledamot Magnus Johansson S 252–286   

Ledamot Maria Åhlén S 252–286   

Ledamot Mats Rantapää S 252–286  Microsoft Teams 

Ledamot Lars Alriksson M 252–286  Microsoft Teams 

Ledamot Benny Blom M 252–285  Microsoft Teams 

Ledamot Paula Palmqvist SD    

Ledamot Nicklas Johansson SJVP 252–286   

Ledamot Pernilla Fagerlönn V 252–286  Microsoft Teams 

Ledamot Sanna Nilsson Ylitalo MP    
 

Ersättare Namn Parti Beslut i 
§§ 

Närvarande 
Klockan Anmärkning 

Ersättare Jan-Anders Perdal V 252–285  Jäv § 286. Microsoft Teams 

Ersättare Johannes Reinfors V    

Ersättare Hanna Falksund MP    

Ersättare Stefan Ovrell MP    

Ersättare Mattias Liinanki MP 
259-261, 
267-270, 
275-286 

13:00-15:45 Ers. Sanna Nilsson Ylitalo 

Ersättare Steve Ärlebrand S    

Ersättare Monica Eriksson 
Norberg S    

Ersättare Stefan Kostenniemi S    

Ersättare Frank Öqvist S    

Ersättare Eric Palmqvist SD    

Ersättare Margareta 
Henricsson SJVP    

Ersättare Kjell Hansson M    
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Kommunstyrelsen    

Ersättare Mikael Lundberg M    
 

Övriga 
deltagare Namn Anmärkning/närvarande 

Kommun-
sekreterare Maria Landström §§ 252-286 

Kommun-
direktör Monica Flodström §§ 252-286 

Tf. 
förvaltningsc
hef 

Dan Johansson  §§ 257-259 

Ekonomichef Gun Nilsson §§ 259-261 

Förvaltnings
chef Eva Martinsson § 259 

Förvaltnings
chef Annette Viksten Åhl § 259 

Tf. 
förvaltningsc
hef 

Helena Olofsson § 259 

Förvaltnings
chef Sara Källgarn § 259 
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Kommunstyrelsen    

Innehållsförteckning 
 
§ 252 7 

Godkännande av dagordning 

§ 253 8 
Delgivningar 

§ 254 9 
Delegationsbeslut 

§ 255 10 
Kurser/konferenser samt återkoppling 

§ 256 11 
Kommundirektörens rapport 

§ 257 12 
Information om samhällsomvandlingen för kommunstyrelsen 

§ 258 14 
Ekonomisk redovisning budget projekt 

§ 259 15 
Budgetuppföljning och KS till förfogande 

§ 260 17 
Information om utvecklad budgetprocess – resursfördelning baserad på prislappar 

§ 261 18 
Ny fördelningsnyckel LKF 

§ 262 19 
Omdisponering från investeringsprojekt i 2021 budget till ny bränslebil, Lapland 
Airport 

§ 263 21 
Äskande om tilläggsanslag för investering dagvattenreningsanläggningar vid 
Vassaraälv 

§ 264 24 
Tilläggsanslag skolstrukturen 

§ 265 26 
Tilläggsanslag gemensamt dagcenter 

§ 266 28 
Information till kommunstyrelsen från de kommunala råden, samt övrig aktuell 
information 

§ 267 29 
Ärendeuppföljning 
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Kommunstyrelsen    

§ 268 30 
Granskningsrapport - Kommunstyrelsens näringslivsarbete, samt slutdokument 

§ 269 32 
Kommunstyrelsens verksamhetsplan. 

§ 270 33 
Gemensam internkontrollplan samt kommunstyrelsens internkontrollplan 2022 

§ 271 35 
Entledigande av vice ordförande samt ledamot för kommunstyrelsens ungdoms-, 
fritids- och kulturutskott 

§ 272 36 
Ändringar i kommunfullmäktiges arbetsordning 

§ 273 37 
Förändrad valdistriktsindelning 

§ 274 39 
Sammanträdesplan 2022 

§ 275 41 
Motion av Paula Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD), Rory Blom (SD) och Eric 
Palmqvist (SD) angående indragna bidrag till Gällivare Folketshusförening 

§ 276 43 
Motion av Mia Feldenius (SD), Paula Palmqvist (SD), Eric Palmqvist (SD) och Rory 
Blom (SD) angående minskat antal ledamöter i Gällivare kommunfullmäktige 

§ 277 45 
Motion av Marina Eriksson (M), Monika Nordvall Hedström (M), Kjell Hansson (M), 
Eva  Alriksson (M), Benny Blom (M) och Lars Alriksson (M) angående 
kommunfullmäktiges  kontrollfunktion interpellationer 

§ 278 47 
Motion av Benny Blom (M), Monika Nordvall Hedström (M), Kjell Hansson (M), Eva 
Alriksson (M), Marina Eriksson (M) och Lars Alriksson (M) angående att 
styrelse/nämnder ska tillsätta chef närmast under förvaltningschef 

§ 279 49 
Motion av Eric Palmqvist (SD), Paula Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD) och Rory 
Blom (SD) angående medias sändningar från Kommunfullmäktige i Gällivare 

§ 280 51 
Motion av Eva Alriksson (M), Lars Alriksson (M), Marina Eriksson (M) och Monika 
Nordvall Hedström (M) angående talpedagog och skollogoped till Gällivare 
kommuns grundskola 

§ 281 54 
Motion av Eva Alriksson (M), Lars Alriksson (M), Marina Eriksson (M) och Monika 
Nordvall Hedström (M) angående lärarbank i Gällivare kommun 
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Kommunstyrelsen    

§ 282 56 
Motion av Paula Palmqvist (SD), Eric Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD) och Rory 
Blom (SD) angående restaurering av backhoppan på Dundret 

§ 283 58 
Motion av Marina Eriksson (M), Eva Alriksson (M), Lars Alriksson (M) och Monika 
Nordvall Hedström (M) angående att bemanna äldreomsorgen i Gällivare kommun 
med fler sjuk-sköterskor 

§ 284 60 
Regler för medarbetare/Personalhandbok 

§ 285 64 
RE-do för framtiden 

§ 286 65 
Yttrande gällande kompletterande samråd Hybrit developement AB 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

§ 252 
 
Godkännande av dagordning 
Dnr KS/2021:15 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna dagordningen. 
 
Ärendebeskrivning 
Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen godkänner dagordningen. 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

§ 253 
 
Delgivningar 
Dnr KS/2021:17, KS/2020:26, KS/2021:30, KS/2021:31, KS/2021:320, KS/2021:33, 
KS/2021:361, KS/2021:42, KS/2021:45, KS/2021:48, KS/2021:503, KS/2021:512, 
KS/2021:52, KS/2021:522, KS/2021:528, KS/2021:532, KS/2021:533, KS/2021:546, 
KS/2021:58, KS/2021:67 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna upprättad rapport anmälda delgivningar. 
 
Ärendebeskrivning 
Anmälda delgivningar. 
 
Förslag till beslut 
Stöd- och utvecklingsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen besluta 
 
att godkänna upprättad rapport anmälda delgivningar. 
 
Underlag 

1. Rapport. 
 
Yrkande 
Henrik Ölvebo (MP) yrkar i enlighet med stöd- och utvecklingsförvaltningens förslag 
 
att godkänna upprättad rapport anmälda delgivningar. 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

§ 254 
 
Delegationsbeslut 
Dnr KS/2021:18, AlkT/2021:5, AlkT/2021:6, INK/2021:25, INK/2021:37, KS/2021:515 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna rapporten över delegationsbeslut. 
 
Ärendebeskrivning 
Anmälda delegationsbeslut. 
 
Förslag till beslut 
Stöd- och utvecklingsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen besluta 
 
att godkänna rapporten över delegationsbeslut. 
 
Underlag 

1. Rapport. 
 
Yrkande 
Karl-Erik Taivalsaari (V) yrkar i enlighet med stöd- och utvecklingsförvaltningens förslag 
 
att godkänna rapporten över delegationsbeslut. 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

§ 255 
 
Kurser/konferenser samt återkoppling 
Dnr KS/2021:19 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att alla ledamöter i kommunstyrelsen, som har möjlighet, bör anmäla sig till den digitala 
konferensen RE-do för framtiden 21 september, 
 
att lägga ärendet till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Anmälda kurser/konferenser. 
 
Vid kallelsen utskick föreligger inga anmälda kurser/konferenser. 
 
Yrkande 
Maria Åhlén (S) yrkar 
 
att alla ledamöter i kommunstyrelsen, som har möjlighet, bör anmäla sig till den digitala 
konferensen RE-do för framtiden 21 september, 
 
att lägga ärendet till handlingarna. 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

§ 256 
 
Kommundirektörens rapport 
Dnr KS/2021:20 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att tacka för informationen och lägga den till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommundirektören informerar om pågående ärenden och aktuella projekt. 
 
Monica Flodström, kommundirektör informerar om: 
 

- Matlaget 
- Totalförsvarsövning 
- Styrelseutbildning för bolagen och kommunstyrelsen i november 2021 
- Kommunikationschefen informerar i Publicon 
- Budget och prislappsmodellen. 

 
Yrkande 
Mats Rantapää (S) yrkar 
 
att tacka för informationen och lägga den till handlingarna. 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

§ 257 
 
Information om samhällsomvandlingen för kommunstyrelsen 
Dnr KS/2021:8, KSst/2021:14 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att lägga informationen med godkännande till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
En gång per kvartal informerar förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och 
teknikförvaltningen om det aktuella läget gällande samhällsomvandlingen. 
 
Dan Johansson, tf. förvaltningschef samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen informerar 
om: 
 
Verksamhetslokaler: 
 

- Multiaktivitetshuset 
- Ny förskola och skola Repisvaara 
- Ersättning Älvens förskola 
- Ridhuset ombyggnad 
- Restaurang ishall 
- Brandvattenreservoaren ishall 

 
Infrastruktur: 
 

- Postgatan 
- Repisvaara södra etapp 2 
- Parkering intill systembolaget 
- Norska vägen 
- Bergbäcken 
- Vattenreningsverk Sarkasvaara 
- Samtliga fiberprojekt 

 
Utredningar 
 

- VA Vassara 
 
Detaljplaner: 
 

- Malmberget 
- Vassaraträsk 
- Höken 
- Repisvaara mitt 
- Nuolajärvi 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  13  (69) 
   
 
 

2021-09-13  
   

 
 

   
  

 

Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

- Centrala Malmberget etapp 1 
- Centrala Malmberget Etapp 2 
- Sakajärvi 2:4 

 
Förslag till beslut 
Stöd- och utvecklingsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen besluta 
 
att lägga informationen med godkännande till handlingarna. 
 
Underlag 

1. Presentation. 
 
Yrkande 
Magnus Johansson (S) yrkar 
 
att lägga informationen med godkännande till handlingarna. 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

§ 258 
 
Ekonomisk redovisning budget projekt 
Dnr KS/2021:23 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att lägga redovisningen med godkännande till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
En gång per kvartal redovisar förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och 
teknikförvaltningen om ekonomi/budget projekt. 
 
Dan Johansson, tf. förvaltningschef redovisar: 
 

- Friidrottshallen 
- Förskola/skola Repisvaara 
- Stålvallen 
- Treeningheten 
- Ny gemensamt dagcenterNorska vägen 
- Repisvaara Södra 
- Kunskapshuset 
- Sjöparken 
- Is- och evenemangsarenan 
- Torg och parkeringar i centrum 
- Masshantering centrum/Vuosko 

 
Förslag till beslut 
Stöd- och utvecklingsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen besluta 
 
att lägga redovisningen med godkännande till handlingarna. 
 
Yrkande 
Pernilla Fagerlönn (V) yrkar 
 
att lägga redovisningen med godkännande till handlingarna. 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

§ 259 
 
Budgetuppföljning och KS till förfogande 
Dnr KS/2021:16 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bjuda in socialnämnden/förvaltningen för en fördjupad uppföljning av underskott, vid 
kommunstyrelsens sammanträde 25 oktober, 
 
att för övrigt lägga informationen till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen har beslutat att som stående punkt på dagordningen ta upp information 
angående budgetuppföljning.  
 
Uppföljning sker per jan-juli.  
 
Eva Martinsson, förvaltningschef, barn- och utbildningsnämnden informerar om: 
Årsprognos +2,4 Mnkr. 
Osäkerhet avseende pandemin. 
 
Annette Viksten Åhl, förvaltningschef, socialförvaltningen informerar om: 
Årsprognos -21,9 Mnkr 
Biståndsenheten - många placeringar. 
 
Helena Olofsson, tf. förvaltningschef, miljö-, bygg- och räddningsförvaltningen informerar 
om: 
Årsprognos +500 tkr  
 
Dan Johansson, tf. förvaltningschef, samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen informerar 
om: 
Årsprognos -1,5 Mnkr 
Affärsverksamheten årsprognos +-0 
 
Sara Källgarn, förvaltningschef, barn-, utbildning- och kulturförvaltningen informerar om: 
Årsprognos -3 Mnkr   
 
Gun Nilsson, ekonomichef, informerar om: 
Kommunstyrelsen årsprognos -4 Mnkr 
Totalt årsprognos -23 862 tkr 
 
Underlag 
1. Driftbudgetuppföljning perioden jan-juli 2021.  
2. RFB årsprognos. 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

Yrkande 
Mattias Liinanki (MP) yrkar 
 
att bjuda in socialnämnden/förvaltningen för en fördjupad uppföljning av underskott, vid 
kommunstyrelsens sammanträde 25 oktober, 
 
att för övrigt lägga informationen till handlingarna. 
 
Lars Alriksson (M) yrkar 
 
att socialnämden omedelbart börjar att arbeta proaktivt med barn och ungdomar. Det är 
förödande för kommunen och för kommunmedborgarna att den första åtgärder vid en 
orosanmälning är tvångsomhändertagande enligt LVU. Detta leder till ett stort lidande för 
barn, föräldrar samt avsevärda kostnader som i sig äventyrar annan kommunal 
verksamhet. 
 
att för att få den interna styrningen att fungera så får socialnämnden bära med sig 
underskotten till nästkommande år så länge ett proaktivt arbete inte bedrivs på 
biståndsenheten för att minska antalet omhändertaganden, 
 
att bjuda in socialnämnden/förvaltningen för en fördjupad uppföljning av underskott, vid 
kommunstyrelsens sammanträde 25 oktober, 
 
att för övrigt lägga informationen till handlingarna. 
 
Propositionsordning  
Ordförande ställer Mattias Liinankis förslag mot Lars Alrikssons förslag till beslut under  
proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat 
i enlighet med Mattias Liinankis förslag. 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

§ 260 
 
Information om utvecklad budgetprocess – resursfördelning baserad på prislappar 
Dnr KS/2021:494 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att lägga informationen med godkännande till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Vid kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde 2021-08-30 beslutades att 
ekonomichefen lämnar information till kommunstyrelsen. 
 
Gun Nilsson, ekonomichef informerar om den utvecklade budgetprocessen, 
resursfördelning baserad på prislappar: 
Tekniska och praktiska förutsättningar för en ekonomi i balans. 
Modellens principer. 
 
Underlag 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 157. 
 
Yrkande 
Jan-Anders Perdal (V) yrkar 
 
att lägga informationen med godkännande till handlingarna. 
 
 
 
  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  18  (69) 
   
 
 

2021-09-13  
   

 
 

   
  

 

Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

§ 261 
 
Ny fördelningsnyckel LKF 
Dnr KS/2021:537 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna förslag till ny fördelningsnyckel från och med 2023 avseende Lapplands 
gymnasium. Den nya fördelningsnyckeln har sin grund i prislappsmodellen och de ingående 
variablerna uppdateras årligen,  
 
att ny fördelningsnyckel ska överlämnas till medlemskommunerna för erforderliga beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
Den nu gällande fördelningsnyckeln för Lapplands Gymnasium är framtagen inför bildandet 
av förbundet år 2010. Nyckeln har upplevts som krånglig och inte tillräckligt transparent. 
Dessutom har det upplevts att fördelningen mellan kommunerna blivit mer och mer 
snedfördelad. Det ledde till att ett arbete med att ta fram en ny fördelningsnyckel 
påbörjades för några år sedan. Olika förslag har genom åren arbetats fram men inget som 
samtliga fyra medlemskommuner kunnat enas om. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anta förslag på ny fördelningsnyckel. 
 
Underlag 

1. Protokoll från LKF direktionen. 
2. LKF protokoll bilaga, beskrivning av fördelningsnyckelns uppbyggnad. 
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 158. 

 
Yrkande 
Henrik Ölvebo (MP) med instämmande av Lars Alriksson (M) och Nicklas Johansson (SJVP) i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att godkänna förslag till ny fördelningsnyckel från och med 2023 avseende Lapplands  
gymnasium. Den nya fördelningsnyckeln har sin grund i prislappsmodellen och de ingående 
variablerna uppdateras årligen,  
 
att ny fördelningsnyckel ska överlämnas till medlemskommunerna för erforderliga beslut. 
 
Propositionsordning  
Ordförande ställer Henrik Ölvebos m.fl. förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat föreslå kommunfull-
mäktige besluta i enlighet med Henrik Ölvebos m.fl. förslag. 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

§ 262 
 
Omdisponering från investeringsprojekt i 2021 budget till ny bränslebil, Lapland Airport 
Dnr KSst/2021:438 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna 3,5 Mnkr till inköp av en ny bränslebil till flygplatsen, samt 
 
att medel till investeringen omfördelas från anslaget 71001 startextension bana 30 Lapland 
Airport. 
 
Reservation 
Lars Alriksson (M), Benny Blom (M) och Nicklas Johansson (SJVP) reserverar sig mot be-
slutet till förmån för eget lagt förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
I och med att beslutet som togs vid kommunfullmäktige, 2019-01-14 § 10, att Gällivare 
kommun bygger och finansierar en egen bränsleanläggning på Gällivare flygplats utan att 
anvisa medel till en bränslebil. Någon lösning på bränslebil till flygplatsen har inte kommit 
till stånd. Air BP har på direkt fråga svarat att den bästa lösningen skulle vara att 
flygplatsen investerar i en ny bränslebil. En ny bil skulle ha en avskrivningstid på 10 år och 
en  
teknisk livslängd på minst 15 år.  
Flygplatsen har begärt in budgetofferter och de ligger på ca 3,5mkr. 
  
Ekonomiska konsekvenser 
Påverkar inte driftsbudgeten på flygplatsen. 
 
Konsekvenser för barn och ungdomar 
Inga negativa konsekvenser.  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta 
 
att bevilja 3,5 Mnkr till inköp av en ny bränslebil till flygplatsen, samt 
 
att medel till investeringen omfördelas från anslaget 71001 startextension bana 30 Lapland 
Airport. 
 
Underlag 

1. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2021-08-31 § 161. 
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Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

 
Yrkande 
Karl-Erik Taivalsaari (V) föreslår kommunfullmäktige besluta  
 
att godkänna 3,5 Mnkr till inköp av en ny bränslebil till flygplatsen, samt 
 
att medel till investeringen omfördelas från anslaget 71001 startextension bana 30 Lapland 
Airport. 
 
Lars Alriksson (M) yrkar med instämmande av Nicklas Johansson (SJVP) och Benny Blom 
(M) 
 
att inrikta sig på en bränsleanläggning via rörsystem, samt 
 
att undersöka befintligt rörsystem för att se status på anläggningen. 
 
Propositionsordning  
Ordförande ställer Karl-Erik Taivalsaaris förslag mot Lars Alrikssons m.fl. förslag till beslut 
under proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har 
beslutat föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med Karl-Erik Taivalsaaris m.fl. 
förslag. 
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§ 263 
 
Äskande om tilläggsanslag för investering dagvattenreningsanläggningar vid Vassaraälv 
Dnr KS/2021:555 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna investering för dagvattenreningsanläggningar vid Vassaraälv med finansiering 
motsvarande 8,1 Mnkr från Naturvårdsverket,  
 
att ur rörelsekapitalet anvisa 7,0 Mnkr till projekt 76582 – Dagvattenreningsanläggningar 
Vassaraälv, ansvar 1311, samt 
 
att till budgetprocessen 2023-2025 reservera resterande belopp motsvarande 2,1 Mnkr för 
att säkerställa finansieringen till bruttoinvesteringen om totalt 9,1 Mnkr.  
 
Ärendebeskrivning 
Vassaraälven är recipient för en stor del av dagvattenavrinningen från Gällivare tätort. 
Dagvatten transporterar föroreningar i varierande grad från stadens ytor vid snösmältning 
och regn, vilket periodvis har en negativ miljöpåverkan på Vassaraälven. Vassaraälven är 
mycket betydelsefull för Gällivares stadsbild och karaktär och är ett viktigt rekreations-
område som främjar hälsa och friluftsaktiviteter. Vassaraälven har dessutom ett högt 
skyddsvärde i egenskap av Natura 2000-område, vilket innebär att särskilt höga krav finns 
när det gäller att förhindra negativ miljöpåverkan.  
 
Samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen, avdelning teknik VA-enheten, planerar ett  
projektarbete under åren 2021-2023 i syfte att minska miljöpåverkan och utsläpp i  
vattenmiljön. Det planerade arbetet och investeringen syftar till att rena dagvattnet från 
mikroplaster och andra föroreningar genom installation av två dagvattenrenings-
anläggningar i form av filtermagasin med efterföljande provtagningsbrunnar. 
Anläggningarna ska installeras uppströms Vassaraälv där dagvatten idag släpps ut orenat.  
 
Den totala kostnaden för investeringen och arbetet beräknas uppgå till ca 9,1 mkr.  
Gällivare kommun har sökt, och blivit beviljade, stöd i form av bidrag hos Naturvårdsverket 
om 8 107 740 kr för den planerade investeringen.  
 
Ekonomiska konsekvenser 
Den totala kostnaden för investeringen och arbetet beräknas uppgå till 9,1 mkr. Enligt 
kommunens budgetregel äskas medel för bruttoutgiften till investeringar, dvs 9,1 mkr. 
Stöd i form av bidrag hos naturvårdsverket täcker upp till 8,1 mkr vilket medför att 
nettoinvesteringen motsvarar ca 1 mkr.  
 
Naturvårdsverkets utbetalningsplan för bidragsstödet är som följande: 
2021: 3 500 000 kr  
2022: 3 500 000 kr, efter lämnad lägesrapport  
2023: 1 107 740 kr, efter lämnad slutrapport 
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Konsekvenser för barn och unga 
Investeringen och upprättande av två dagvattenreningsanläggningar med syfte att rena 
dagvatten från mikroplaster och andra föroreningar kan antas ha en positiv konsekvens för 
barn och unga utifrån perspektiv miljö- och klimatpåverkan samt om hållbar utveckling för 
framtida generationer.  
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Investering och upprättande av dagvattenreningsanläggningar kopplas till Kommunplanens 
strategiska målsättning 4 om ett samhälle som ger förutsättningar för en livsstil som  
minskar miljö- och klimatpåverkan. Gällivare kommun ska aktivt arbeta för att minska 
miljö- och klimatpåverkan och vara föregångare i det arbetet. Kommunen ska verka för en 
utveckling som tillfredsställer dagens behov utan att äventyra kommande generationers 
möjlighet att tillgodose sina behov. Koppling görs också till det politiska 82-
punktsprogrammets p. 19 ”Vidta åtgärder mot utsläpp av mikroplaster”.  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå kommunfull-
mäktige besluta 
 
att godkänna investering för dagvattenreningsanläggningar vid Vassaraälv med finansiering 
motsvarande 8,1 Mnkr från Naturvårdsverket,  
 
att ur rörelsekapitalet anvisa 7,0 Mnkr till projekt 76582 – Dagvattenreningsanläggningar 
Vassaraälv, ansvar 1311, samt 
 
att till budgetprocessen 2023-2025 reservera resterande belopp motsvarande 2,1 Mnkr för 
att säkerställa finansieringen till bruttoinvesteringen om totalt 9,1 Mnkr.  
 
Underlag 

1. Naturvårdverkets beslut 2021-06-28, ärendenr NV-21-006323. Bidrag enligt 
förordningen (2018:496) om statligt stöd för att minska utsläpp av mikroplaster till 
vattenmiljön. 

2. Dagvattenutredning Gällivare tätort, 2020-12-11. Gällivare kommun, Afry. 
3. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2021-08-31 § 152. 

 
Yrkande 
Maria Åhlén (S) yrkar med instämmande av Benny Blom (M) och Nicklas Johansson (SJVP) 
i enlighet med kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskotts förslag 
 
att godkänna investering för dagvattenreningsanläggningar vid Vassaraälv med finansiering 
motsvarande 8,1 Mnkr från Naturvårdsverket,  
 
att ur rörelsekapitalet anvisa 7,0 Mnkr till projekt 76582 – Dagvattenreningsanläggningar 
Vassaraälv, ansvar 1311, samt 
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att till budgetprocessen 2023-2025 reservera resterande belopp motsvarande 2,1 Mnkr för 
att säkerställa finansieringen till bruttoinvesteringen om totalt 9,1 Mnkr.  
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§ 264 
 
Tilläggsanslag skolstrukturen 
Dnr KSst/2021:411 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att från rörelsekapitalet anvisa 34,6 Mnkr till projekt 44125 – Investering utifrån ändrad 
skolstruktur, ansvar 1212. 
 
Ärendebeskrivning 
Inför budgeten för 2017 beslutades att en omfattande omstrukturering av skolstrukturen 
skulle genomföras. Målet med investeringsprojektet var att göra erforderliga tillbyggnader, 
ombyggnader och renoveringar för de planerade verksamhetsförändringarna vid Hedskolan 
och Sjöparkskolan.  
 
Förändringen innebar i stort att Hedskolan skulle övergå från att vara en f-9-skola till att 
vara en f-6-skola för elever i Gällivare tätort. Elever som gått i årskurs 7-9 på Hedskolan 
går nu på Sjöparksskolan. Hedskolan har tagit emot ett större antal elever från Gällivare 
tätort i årskurserna f-6 och antalet fritidshemsplatser har utökas. Detta har även inneburit 
att en tillbyggnad av Hedgårdens matsal varit nödvändig vilket redovisats i separat projekt. 
Åtgärderna på Hedskolan är slutförda och garantibesiktade. 
 
Sjöparksskolan har övergått från att vara en f-9-skola till att vara en 7-9-skola. 
Förberedelseklasserna för årskurs 7-9 har placerats på Sjöparksskolan. Åtgärderna på 
Sjöparksskolan är slutbesiktade men vissa mindre entreprenadarbeten återstår. 
 
Projektet ska nu slutföras och är i behov av 34,6 Mkr i tilläggsanslag för att kunna 
slutredovisas.  
 
Ekonomiska konsekvenser 
Projektet har en beviljad budget på 142,6 Mkr. Slutkostnadsprognosen visar ca 177,2 Mkr 
vilket medför att projektet har ett underskott motsvarande 34,6 Mkr. Anledningen är 
framförallt att det inte har funnits ett samlat grepp på projektkostnaden. Vid ombyggnader 
av äldre byggnader som tidigare byggts om i etapper uppstår alltid många avvikelser 
eftersom verkliga förhållanden visar sig avvika mot relationshandlingar och upprättade 
bygghandlingar. Större brister fanns exempelvis inom brandskydd och ventilation. 
 
Upphandlingen av Sjöparksskolan har skett i flera omgångar och resulterat i för höga  
anbud, avbrutna upphandlingar och där delar av entreprenaden i stället har gjorts på  
löpande räkning för att inte fördröja ett angeläget projekt trots en överhettad konjunktur 
för bygg- och anläggningsprojekt. Under tiden borde ytterligare en översyn av utförande 
och omfattning ha genomförts men någon sådan gjordes inte eftersom bedömningen var 
att den höga anbudssumman hade med konjunkturen att göra.  
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Störningar i projektet har medfört förändringar i tidplanen vilket också medfört fördyringar. 
Oenighet mellan beställaren och entreprenören om störningarnas omfattning och dess  
konsekvenser har lett till tvister. Något avgörande i frågorna finns inte för närvarande. I 
prognosen finns inte höjd för eventuella tvistiga belopp. Osäkerheten innebär att det 
eventuellt kan behövas ytterligare tilläggsanslag vilket i så fall hanteras separat. 
 
Investeringsutgiften påverkar kapitalkostnaderna för den skattefinansierade verksamheten. 
Prognosen har kommunicerats löpande i styrgruppen och i samband med 
budgetuppföljningar i KSstu och KS. Underskottet finns med i löpande beslut kring 
kompletteringsbudget i samband med årsredovisningen. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Till- och ombyggnad av Hedskolan och Sjöparksskolan möjliggör en samlad grundskola 
som förväntas kunna erbjuda eleverna högre och mer likvärdig kvalitet samt bättre kunna 
tillgodose behovet av lärarresurser. 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Projektet är tidigare beslutat i kommunfullmäktige genom kommunplaner och tilläggs-
anslag från 2017 med tillhörande underlag. Tilläggsanslag behövs för att kunna 
slutredovisa projektet.  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att från rörelsekapitalet anvisa 34,6 Mnkr till projekt 44125 – Investering utifrån ändrad 
skolstruktur, ansvar 1212. 
 
Underlag 

1. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2021-08-31 § 153. 
 
Yrkande 
Mats Rantapää (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskotts förslag 
 
att från rörelsekapitalet anvisa 34,6 Mnkr till projekt 44125 – Investering utifrån ändrad 
skolstruktur, ansvar 1212. 
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§ 265 
 
Tilläggsanslag gemensamt dagcenter 
Dnr KSst/2021:394 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att från projekt 44102 – Tallbackaskola kök, ansvar 1212, omfördela 2,2 Mnkr till projekt 
20004 – Gemensamt dagcenter för HO, ansvar 16101. 
 
Ärendebeskrivning 
Under 2016 fick Service- och teknikförvaltningen i uppdrag att planera om- och tillbyggna-
tion av gamla Forsen VC för att inrymma dagverksamheterna Alpen och Fjällbjörken samt 
Solkattens korttidsboende. Projektet har sedan förts över och drivs av projektavdelningen 
inom Samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen.  
 
Projektet omfattade initialt ombyggnation av 1770 kvm BTA i befintlig byggnad, ny- och 
tillbyggnad på 185 kvm BTA samt markarbeten på ca 2550 kvm. Omfattningen av projektet 
har under tiden ökat på grund av större behov av om- och tillbyggnation gällande 
framförallt tekniska installationer för att uppfylla dagens myndighetskrav och anpassningar 
till ny planlösning. 
 
Projektet är nu slutfört och är i behov av 2,2 Mnkr i tilläggsanslag för att kunna 
slutredovisas.  
 
Ekonomiska konsekvenser 
Projektet har en beviljad budget på 40 Mnkr. Redovisat utfall visar 42,2 Mkr vilket medför 
att projektet har ett underskott motsvarande 2,2 Mnkr. Anledningen är framförallt 
tillkommande åtgärder på grund av brister på befintlig byggnad som framkom under 
byggnationen samt kostnader som uppstod i samband med upptäckt vattenskada och 
avloppsåtgärder. 
 
I investeringsprojektet ”Tallbackaskola kök” finns medel som planeras återlämnas i 
samband med projektavslut och kan omdisponeras till ”Gemensamt dagcenter”. En 
omdisponering medför ingen ekonomisk konsekvens för ”Tallbackaskolans kök”.  
Omfördelningen av budget påverkar inte totalen för beviljade investeringar och projekten 
skiljer sig inte nämnvärt åt i nyttjandeperiod och medför således inte någon förändring i 
kapitalkostnaderna.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga kända. 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Projektet är tidigare beslutat i kommunfullmäktige genom kommunplaner från 2015 med 
tillhörande underlag. Tilläggsanslag behövs för att kunna slutredovisa projektet.  
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå kommunfull-
mäktige besluta 
 
att från projekt 44102 – Tallbackaskola kök, ansvar 1212, omfördela 2,2 Mnkr till projekt 
20004 – Gemensamt dagcenter för HO, ansvar 16101. 
 
Underlag 

1. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2021-08-31 § 154. 
 
Yrkande 
Magnus Johansson (S) yrkar med instämmande av Benny Blom (M) i enlighet med  
kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskotts förslag 
 
att från projekt 44102 – Tallbackaskola kök, ansvar 1212, omfördela 2,2 Mnkr till projekt 
20004 – Gemensamt dagcenter för HO, ansvar 16101. 
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§ 266 
 
Information till kommunstyrelsen från de kommunala råden, samt övrig aktuell information 
Dnr KS/2021:21 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att lägga redovisningarna med godkännande till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen har beslutat att som stående punkt på dagordningen ta 
upp information från de kommunala råden samt annan aktuell information 
 
Henrik Ölvebo (M) informerar från RFF. 
 
Pernilla Fagerlönn (V) informerar från rådet för minoritetsspråk. 
 
Magnus Johansson (S) har varit på träff platsvarumärket, ungdomarna saknades. Ny träff 
planeras enligt Monica Flodström, kommundirektör. 
 
Birgitta Larsson (S) informerar från KPR. 
 
Birgitta Larsson (S) informerar från rådet för social hållbarhet. 
 
Birgitta Larsson (S) informerar om den brådskande avsiktsförklaringen till att upprätta ett 
samverkansavtal mellan Region Norrbotten och kommunerna, avseende 
hjälpmedelsförsörjning. 
 
Yrkande 
Pernilla Fagerlönn (V) yrkar 
 
att lägga redovisningarna med godkännande till handlingarna. 
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§ 267 
 
Ärendeuppföljning 
Dnr KS/2021:22 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att lägga in ett bevakningsdatum för punkt 5 ” Uppföljning granskning – Områdesvisa  
infrastrukturinvesteringar, Gällivare kommun” till kommunstyrelsens sammanträde  
25 oktober,   
 
att för övrigt lägga ärendeuppföljningen till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Ärendeuppföljningen tas upp som en stående punkt vid kommunstyrelsens sammanträden. 
 
Underlag 

1. Ärendeuppföljningslista. 
 
Yrkande 
Henrik Ölvebo (MP) yrkar 
 
att lägga in ett bevakningsdatum för punkt 5 ” Uppföljning granskning – Områdesvisa  
infrastrukturinvesteringar, Gällivare kommun” till kommunstyrelsens sammanträde  
25 oktober,   
 
att för övrigt lägga ärendeuppföljningen till handlingarna. 
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§ 268 
 
Granskningsrapport - Kommunstyrelsens näringslivsarbete, samt slutdokument 
Dnr KS/2021:321 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta upprättat svar till revisorerna angående vilka åtgärder kommunen ämnar vidta 
med anledning av revisionsrapporten.  
 
Ärendebeskrivning 
Gällivare kommuns förtroendevalda revisorer har genomfört en granskning avseende 
kommunens näringslivsarbete. Syftet med granskningen har varit att pröva om 
Kommunstyrelsens tillväxt- och näringslivsfrämjande arbete bedrivits på ett ändamålsenligt 
sätt med tillräcklig intern kontroll. 
 
Baserat på granskningen har revisorerna gjort ett antal iakttagelser. Utifrån dessa har  
revisorerna lämnat följande rekommendationer: 
 

 att i den reviderade näringslivsstrategin tydliggöra hur övriga nämnder ska 
inkluderas i näringslivs- och tillväxtarbetet och att detta förankras hos samtliga 
parter. 

 
 vid tecken på bristande måluppfyllelse inom området vidta åtgärder samt att tillse 

att återrapportering av dessa sker. 
 

 att bidragsbeslut tydliggörs vad gäller exempelvis hur beviljade stöd anknyter till 
kommunens regelverk, genomförandeperiod, på vilket sätt återrapportering ska ske, 
samt i vilken utsträckning stödmottagaren kommer att täcka 50% av kostnaden 
med egna eller andra medel. 

 
Revisorerna har begärt kommunstyrelsens och nämnders svar angående vilka åtgärder  
styrelsen avser vidta med anledning av granskningen. Svaret på granskningen ska vara 
lämnat senast 2021-05-31  
 
Ekonomiska konsekvenser 
Förslaget till beslut medför inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Konsekvenser för barn och ungdomar 
Förslaget till beslut medför inga konsekvenser för kommunens barn och ungdomar. 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Näringslivsarbete med god intern kontroll bidrar till att skapa ett gott företagsklimat och 
ett tydligt och riktat näringslivsarbete, vilket kopplar kommunplanens övergripande mål 
och strategiskt målsättning 1.  
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  31  (69) 
   
 
 

2021-09-13  
   

 
 

   
  

 

Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 
 
att anta upprättat svar till revisorerna angående vilka åtgärder kommunen ämnar vidta 
med anledning av revisionsrapporten.  
 
Underlag 

1. Granskningsrapport Kommunstyrelsens näringslivsarbete. 
2. Svar på granskningsrapport. 
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 143. 

 
Yrkande 
Jan-Anders Perdal (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att anta upprättat svar till revisorerna angående vilka åtgärder kommunen ämnar vidta 
med anledning av revisionsrapporten.  
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§ 269 
 
Kommunstyrelsens verksamhetsplan. 
Dnr KS/2021:103 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta verksamhetsplan för Kommunstyrelsen 2022-2024. 
 
Ärendebeskrivning 
Inom ramen för Gällivare kommuns systematiska kvalitetsarbete har Kommunfullmäktige 
beslutat att införa en målstyrningsmodell. Både den politiska organisationen och för-
valtningarna omfattas av målstyrningen och ska arbeta i enlighet med den framtagna  
modellen.  
 
Kommunstyrelsen har utarbetat en verksamhetsplan med fokusområden som utgår från 
Kommunfullmäktiges vision, verksamhetsidé och strategiska målsättningar.  
 
Ekonomiska konsekvenser 
Inga kända. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga kända. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 
 
att anta verksamhetsplan för Kommunstyrelsen 2022-2024.  
 
Underlag 

1. Verksamhetsplan för Kommunstyrelsen 2022-2024. 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 144. 

 
Yrkande 
Henrik Ölvebo (MP) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att anta verksamhetsplan för Kommunstyrelsen 2022-2024. 
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§ 270 
 
Gemensam internkontrollplan samt kommunstyrelsens internkontrollplan 2022 
Dnr KS/2021:108 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta gemensam plan för internkontroll I Gällivare kommun år 2022, 

 
att anta kommunstyrelsens internkontrollplan för år 2022, samt 

 
att rekommendera nämnderna att upprätta en intern kontrollplan utifrån mallen för 
nämndernas interna kontroll. 
 
Ärendebeskrivning 
För att följa lagen och säkerställa att kommunen sköter sitt åtagande ska kommunen  
arbete med intern kontroll på ett systematiskt sätt. 
 
Utdrag ur Kommunallagen 6 kap 7 §: 
 
”Nämnderna skall var och en inom sitt område se till att verksamheten bedrivs i enlighet 
med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för 
verksamheten. De skall också se till att den interna kontrollen är tillräckligt samt att 
verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt.” 
 
Intern kontroll är ett system för uppföljning. Uppföljningen kan bestå av olika delar såsom 
ansvarsområden, fattade beslut, mål och av specifika utvalda verksamhetsområden där 
bedömda risker finns. 
 
Kommunfullmäktige har beslutat att nämnder och styrelser ska upprätta interna 
kontrollplaner i enligthet med beslut den 12 november 2012 (§152). 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2021-08-30 att lämna ärendet utan eget 
förslag till beslut för komplettering till kommunstyrelsens sammanträde. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
En god intern kontroll säkerställer att informationen om verksamheten och om den 
finansiella rapporteringen är ändamålsenlig, tillförlitlig och tillräcklig. 
 
Konsekvenser för barn och ungdomar 
En god intern kontroll säkerställer att verksamheten lever upp till Kommunplanens mål. 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
En god intern kontroll säkerställer att verksamheten lever upp till de strategiska målen i 
kommunplanen. 
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Förslag till beslut 
Kvalitetsledningen föreslår kommunstyrelsen besluta 

 
att anta gemensam plan för internkontroll I Gällivare kommun år 2022, 

 
att anta kommunstyrelsens internkontrollplan för år 2022, samt 

 
att rekommendera nämnderna att upprätta en intern kontrollplan utifrån mallen för 
nämndernas interna kontroll. 
 
Underlag 

1. Gemensam internkontrollplan samt kommunstyrelsens internkontrollplan 2022. 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 145. 

 
Yrkande 
Karl-Erik Taivalsaari (V) yrkar i enlighet med kvalitetsledningens förslag 
 
att anta gemensam plan för internkontroll I Gällivare kommun år 2022, 

 
att anta kommunstyrelsens internkontrollplan för år 2022, samt 

 
att rekommendera nämnderna att upprätta en intern kontrollplan utifrån mallen för 
nämndernas interna kontroll. 
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§ 271 
 
Entledigande av vice ordförande samt ledamot för kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- 
och kulturutskott 
Dnr KS/2018:938 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att entlediga Sanna Strokirk Nilsson Ylitalo (MP) från sitt uppdrag som ledamot och vice 
ordförande i kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott för mandatperioden 
2019–2022.  
 
Ärendebeskrivning 
Sanna Strokirk Nilsson Ylitalo (MP), har 7 juni inkommit med en avsägelse för sitt uppdrag 
som ledamot och vice ordförande i kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott 
för mandatperioden 2019–2022. 
 
Förslag till beslut 
Stöd- och utvecklingsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen besluta 
 
att entlediga Sanna Strokirk Nilsson Ylitalo (MP) från sitt uppdrag som ledamot och vice 
ordförande i kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott för mandatperioden 
2019–2022.  
 
Underlag 

1. Avsägelse. 
 
Yrkande 
Maria Åhlén (S) yrkar i enlighet med stöd- och utvecklingsförvaltningens förslag 
 
att entlediga Sanna Strokirk Nilsson Ylitalo (MP) från sitt uppdrag som ledamot och vice 
ordförande i kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott för mandatperioden 
2019–2022.  
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§ 272 
 
Ändringar i kommunfullmäktiges arbetsordning 
Dnr KS/2021:408 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anta förändringarna i Kommunfullmäktiges arbetsordning. 
 
Ärendebeskrivning 
Förslag på ändringar i Kommunfullmäktiges arbetsordning har utarbetats av arbetsgrupp 
bestående av gruppledarna för samtliga partier i Kommunfullmäktige. Ändringar har gjorts 
under rubrikerna Talarordningen och ordningen vid sammanträdena samt Interpellationer.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2021-08-30 att till kommunstyrelsens  
sammanträde under ”interpellationer” förändra följande: 
Ett svar på interpellationen ska vara skriftlig och sändas interpellanten samt övriga  
kommunfullmäktigeledamöter senast torsdag före sammanträdet, 
 
att för övrigt anta förändringarna i Kommunfullmäktiges arbetsordning. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Inga kända ekonomiska konsekvenser. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga kända konsekvenser för barn och unga. 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
En uppdaterad arbetsordning där möjligheten till information och delaktighet beskrivs, kan 
kopplas till målsättningen om att ”våra medborgare är stolta, engagerade och trivs”  
 
Förslag till beslut 
Nämnd- och utredningsavdelningen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
att anta förändringarna i Kommunfullmäktiges arbetsordning. 
 
Underlag 

1. Jämförelse mellan nuvarande lydelse och förslag på ny lydelse. 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 146. 

 
Yrkande 
Mats Rantapää (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M)  
 
att anta förändringarna i Kommunfullmäktiges arbetsordning. 
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§ 273 
 
Förändrad valdistriktsindelning 
Dnr KS/2021:470 
 
 
 Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anta förslag på ny valdistriktsindelning, samt  
 
att hos Länsstyrelsen i Norrbottens län begära fastställande av förslaget till ny 
valdistriktsindelning. 
 
Ärendebeskrivning 
Efter de allmänna valen 2014 gjorde valnämnden om valdistrikten med anledning av den 
pågående samhällsomvandlingen. Arbetet gjordes med inriktningen att det i framtiden 
skulle gå att på ett enkelt sätt endast dela valdistrikt som vuxit sig för stora eller slå ihop 
mindre valdistrikt med andra befintliga. 
 
Valnämnden har efter detta fortlöpande följt upp antalet röstberättigade i varje valdistrikt 
för att se när ytterligare förändringar skulle bli nödvändiga. 
 
Uppföljning och analys genomförd från november 2020 till mars månad 2021 visar på ett 
behov av förändringar när det gäller valdistrikten Gällivare Västra och Malmberget. 
Valmyndighetens statistik per den 1 mars visar i övrigt på att valdistrikten Gällivare Norra 
och Maria ligger under den gräns på 1000 röstberättigade som anges i vallagen. Dock 
bedöms valdistriktet Maria att växa och valdistriktet Gällivare Norra vara så stort att 
särskilda skäl till det föreligger. 
 
Valdistriktet Malmberget 
Valdistriktet Malmberget har minskat mer än vad som tidigare prognoser har angett. 
Valnämnden bedömer därigenom att valdistriktet Malmberget tas bort genom att 
valdistriktet delas i två delar varav en del förs till valdistriktet Koskullskulle och den andra 
delen förs till valdistriktet Mellanområdet. 
 
Delningen sker på så sätt att de delar som är föremål för avveckling läggs samman med 
valdistriktet Koskullskulle medan resten förenas med valdistriktet Mellanområdet. 
 
Valdistriktet Gällivare Västra 
Valdistriktet Gällivare Västra har vuxit snabbare än tidigare prognos. Främst har 
befolkningen ökat i Repisvaara. Valnämnden bedömer därför att valdistriktet Gällivare 
västra  
behöver delas så att ett nytt valdistrikt bildas av områden som omfattar Repisvaara samt 
bebyggelse på Dundretsidan av väg 97 mot Porjus. Det nya valdistriktet skulle få 
benämningen valdistriktet Dundret. 
 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  38  (69) 
   
 
 

2021-09-13  
   

 
 

   
  

 

Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

 
Ekonomiska konsekvenser 
Genom att valnämnden tillser att valdistrikten i kommunen är av lämplig storlek blir 
planeringen av bemanning av valdistrikten enklare. Mängden arbete i valdistrikten på 
valdagen fördelas jämnare och arbetet i valdistrikten kan genomföras på ett mer rationellt 
och effektivt sätt.  
 
Om ett valdistrikt blir för stort så senareläggs rösträkning och leverans av röster på val-
natten med fördyringar som följd. 
 
Genom att ett valdistrikt försvinner och ett annat tillkommer innebär förslaget ingen 
kostnadsökning. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Utredaren bedömer att beslutet inte medför några särskilda konsekvenser för barn och 
unga. 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Genom indelning av kommunen lämpliga valdistrikt uppfylls målet om effektiva och 
attraktiva verksamheter. Verksamheten blir även mer hållbar när valdistrikten formas 
utifrån var invånarna bor. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anta förslag på ny valdistriktsindelning, samt  
 
att hos Länsstyrelsen i Norrbottens län begära fastställande av förslaget till ny 
valdistriktsindelning. 
 
Underlag 

1. Utredning. 
2. Valmyndighetens officiella statistik per den 1 mars 2021. 
3. Tidplan för köp och flytt Malmberget februari 2021. 
4. Prognos över befolkningsförändring inom valdistriktet Gällivare västra. 
5. Valnämnden 2021-05-20 § 5. 
6. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 148. 

 
Yrkande 
Magnus Johansson (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att anta förslag på ny valdistriktsindelning, samt  
 
att hos Länsstyrelsen i Norrbottens län begära fastställande av förslaget till ny 
valdistriktsindelning. 
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§ 274 
 
Sammanträdesplan 2022 
Dnr KS/2021:535 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta sammanträdesplan 2022 för kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsens 
samhällsplanerings- och teknikutskott, kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kultur-
utskott, samt kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anta sammanträdesplan 2022 för kommunfullmäktige. 
 
Ärendebeskrivning 
Sammanträdesplanen för 2022 har planerats utifrån beslutad verksamhetsprocess,  
antagen av kommunstyrelsen 27 oktober 2014 § 191. Planen är utarbetad i samverkan 
med ekonomienheten och kvalitetsledare. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Beslutet att anta föreslagen tidsplan för sammanträden bedöms inte påverka ekonomin 
utöver redan budgeterade sammanträdeskostnader. Den ekonomiska konsekvensen av 
eventuella extra sammanträden kan ej beräknas i förväg. 
 
Konsekvenser för barn och ungdomar 
Inga. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 
 
att anta sammanträdesplan 2022 för kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsens 
samhällsplanerings- och teknikutskott, kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kultur-
utskott, samt kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anta sammanträdesplan 2022 för kommunfullmäktige. 
 
Underlag 
1. Sammanträdesplan 2022. 
2. Aktiviteter sammanträdesplan 2022. 
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 147. 
 
 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  41  (69) 
   
 
 

2021-09-13  
   

 
 

   
  

 

Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

Yrkande 
Pernilla Fagerlönn (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta sammanträdesplan 2022 för kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsens 
samhällsplanerings- och teknikutskott, kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kultur-
utskott, samt kommunstyrelsen. 
 
att föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anta sammanträdesplan 2022 för kommunfullmäktige. 
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§ 275 
 
Motion av Paula Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD), Rory Blom (SD) och Eric Palmqvist 
(SD) angående indragna bidrag till Gällivare Folketshusförening 
Dnr KS/2020:560 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen med motivering att Folkets Hus i grunden följer de kriterier som gäller 
för möjlighet till ekonomiskt stöd. 
 
Ärendebeskrivning 
Motion inkommer 2020-09-21 från Paula Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD), Rory Blom 
(SD) och Eric Palmqvist (SD). Motionärerna redogör för att kommunstyrelsen i Gällivare 
beslutade 2019-04-02 att anta nya riktlinjer när det gäller ekonomiskt stöd till idéburen 
sektor (KS/2019:145-100) samt att bland de grundläggande kraven enligt riktlinjerna är 
att föreningen ska vara partipolitisk och religiöst obunden samt att föreningen ska verka 
för alla. 
 
Enligt motionärerna har Gällivare Folkets Husförening i flera år nekat Sverigedemokraterna 
tillträde och har flertalet gånger nekats att hyra möteslokal vilket övriga partier inte nekas. 
 
Sverigedemokraterna Gällivare anser att det strider mot ovan nämnda riktlinjer då Folkets  
Husföreningen inte verkar för en tillgänglighet för alla och ej heller är partipolitiskt 
obundna.  
 
Sverigedemokraterna föreslår kommunfullmäktige besluta att Gällivare Folkets Husförening 
omgående mister sina kommunala bidrag samt att inga nya bidrag beviljas till Gällivare 
Folkets Husförening förrän det är säkerställt att det följer de kommunala riktlinjerna om 
ekonomiskt stöd till idéburen sektor. 
 
Lägesbild 
I regelverket för ekonomiskt stöd till idéburen sektor finns grundläggande kriterier om 
premisserna för att erhålla stöd. Motionärerna menar att Folkets Husföreningen inte 
uppfyller dessa genom att Sverigedemokraterna nekats att hyra lokal i Folkets Hus enligt 
kriteriet ”verka för tillgänglighet för alla”. 
 
Man kan tolka detta som att alla ska ha tillgång till Folkets hus alternativt tolka det som att 
det finns ett utrymme att bedöma vilka som får tillträde till lokalerna. I aktuellt exempel 
ovan har Folkets Husföreningen beslutat att Sverigedemokraterna inte blir aktuella för att 
kunna hyra lokal i och med bedömningen från föreningen om att partiet inte uppfyller 
kriterierna i den uthyrningspolicy som finns nationellt för Folkets Hus och parker. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Inga kända. 
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Konsekvenser för barn och unga 
Positivt för barn och unga att kunna nyttja Folkets Hus lokal. 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Koppling kan göras till kommunens strategiska målsättning våra medborgare är stolta,  
engagerade och trivs. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen med motivering att Folkets Hus i grunden följer de kriterier som gäller 
för möjlighet till ekonomiskt stöd. 
 
Underlag 

1. Motion. 
2. Uthyrningspolicy för folkets hus och parker. 
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 149. 

 
Yrkande 
Mattias Liinanki (MP) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att avslå motionen med motivering att Folkets Hus i grunden följer de kriterier som gäller 
för möjlighet till ekonomiskt stöd. 
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§ 276 
 
Motion av Mia Feldenius (SD), Paula Palmqvist (SD), Eric Palmqvist (SD) och Rory Blom 
(SD) angående minskat antal ledamöter i Gällivare kommunfullmäktige 
Dnr KS/2021:225 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att i och med att utredning pågår angående antalet ledamöter i kommunfullmäktige från 
och med mandatperioden 2022-2026 så får motionen anses vara besvarad. 
 
Ärendebeskrivning 
Motion av Mia Feldenius (SD), Paula Palmqvist (SD), Eric Palmqvist (SD) och Rory Blom 
(SD) angående minskat antal ledamöter i Gällivare kommunfullmäktige inkom till Gällivare 
kommun 210125.  
 
Motionärerna framför att Gällivare kommunfullmäktige idag utgörs av 41 ledamöter, vilket 
enligt Kommunallagen 5 kap §5 är det antal som erfordras i en kommun i vilket antalet 
röstberättigade överstiger 16 000 och understiger 24 000. I Kommunallagen kap 5 fastslås 
också att antalet ledamöter ska vara minst 31 stycken om antalet röstberättigade i en 
kommun överstiger 8 000 men understiger 16 000.  
 
Motionärerna menar att Gällivare kommun är en kommun som präglas av utflyttning 
snarare än inflyttning och att kommunens verksamheter, även de politiska, bör anpassas 
därefter. Till detta kommer att Gällivare kommun låtit uppföra en ny sessionssal i det nya 
Kunskapshuset som är i den storleken att ett minskat antal ledamöter är att föredra för att 
lokalen ska rymma presidium, ledamöter, ersättare och eventuella åhörare på ett 
godtagbart sätt. Motionärerna framför slutligen att minskat antal ledamöter kommer att 
resultera i minskade kostnader för arvoden, ersättning för förlorad arbetsförtjänst, teknisk 
utrustning mm. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Minskning av antal ledamöter leder till minskade kostnader för exempelvis arvoden.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga kända konsekvenser för barn och unga. 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Att minska kostnaderna för arvoden kan kopplas till målet att ”våra verksamheter är 
effektiva och attraktiva”. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att i och med att utredning pågår angående antalet ledamöter i kommunfullmäktige från 
och med mandatperioden 2022-2026 så får motionen anses vara besvarad. 
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Underlag 

1. Motion. 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 150. 

 
Yrkande 
Jan-Anders Perdal (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att i och med att utredning pågår angående antalet ledamöter i kommunfullmäktige från 
och med mandatperioden 2022-2026 så får motionen anses vara besvarad. 
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§ 277 
 
Motion av Marina Eriksson (M), Monika Nordvall Hedström (M), Kjell Hansson (M), Eva  
Alriksson (M), Benny Blom (M) och Lars Alriksson (M) angående kommunfullmäktiges  
kontrollfunktion interpellationer 
Dnr KS/2021:226 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att bifalla motionen då förslaget om ändring är i enlighet med föreslagen ändring i 
Kommunfullmäktiges arbetsordning. 
 
Ärendebeskrivning 
Motion av Marina Eriksson (M), Monika Nordvall Hedström (M), Kjell Hansson (M), Eva 
Alriksson (M), Benny Blom (M) och Lars Alriksson (M) gällande kommunfullmäktiges 
kontrollfunktion interpellationer inkom till Gällivare kommun 210125.  
 
Motionärerna framför att det i Gällivares kommunfullmäktiges arbetsordning, § 43 sjätte 
stycket, anges att "En interpellation bör besvaras senast under det sammanträde som 
följer närmast efter det då interpellationen ställdes." De menar att detta inte anger att 
interpellationen inte får besvaras på samma sammanträde som interpellationen ställdes på, 
utan att den inte bör besvaras senare än det följande sammanträdet. Interpellation är, 
enligt motionärerna, ett viktigt verktyg för Fullmäktige att kunna kontrollera den 
delegerade verksamheten. Man anser att det därför är viktigt att interpellationen besvaras i 
närtid till när den ställs.  
 
Motionärerna anser att Kommunfullmäktige ska ersätta nuvarande lydelse i § 43, sjätte 
stycket på sidan 15 med: En interpellation bör besvaras senast under det sammanträde 
som interpellationen ställdes. 
 
Kommunfullmäktiges arbetsordning. 
Den politiska ledningen har arbetat fram förslag till förändringar i Kommunfullmäktiges 
arbetsordning. Under rubriken Interpellationer föreslås följande ändring: En interpellation 
bör besvaras under det sammanträde till vilket den ställts.  
 
I och med den ändringen föreslås att motionen bifalles.  
 
Ekonomiska konsekvenser 
Inga kända ekonomiska konsekvenser. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga kända konsekvenser för barn och unga. 
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Koppling till kommunens strategiska mål 
Möjligheten att ställa frågor via interpellationer och snabbt få svar på dessa kan kopplas till 
målet om stolta och engagerade medborgare, som ges möjlighet till information och 
delaktighet. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att bifalla motionen då förslaget om ändring är i enlighet med föreslagen ändring i  
Kommunfullmäktiges arbetsordning. 
 
Underlag 

1. Motion. 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 151. 

 
Yrkande 
Lars Alriksson (M) yrkar med instämmande av Henrik Ölvebo (MP) i enlighet med 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att bifalla motionen då förslaget om ändring är i enlighet med föreslagen ändring i  
Kommunfullmäktiges arbetsordning. 
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§ 278 
 
Motion av Benny Blom (M), Monika Nordvall Hedström (M), Kjell Hansson (M), Eva 
Alriksson (M), Marina Eriksson (M) och Lars Alriksson (M) angående att styrelse/nämnder 
ska tillsätta chef närmast under förvaltningschef 
Dnr KS/2021:227 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen med hänvisning till att Gällivare Kommun tillämpar 
principen att anställande chefs överordnade chef ska godkänna anställning av  
chefer/rektorer. 
 
Reservation 
Lars Alriksson (M) och Benny Blom (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget lagt 
förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Moderata samlingspartiet har inkommit med en motion att styrelse/nämnder ska tillsätta 
chef närmast under förvaltningschef. Undertecknade ledamöter föreslår 
Kommunfullmäktige att styrelsens och nämndernas reglementen ändras så att styrelse/ 
nämnder anställer chefer på chefsnivå närmast under förvaltningschef. 
 
Gällivare Kommun tillämpar idag principen att överordnad chef ska godkänna anställande 
chefs förslag till anställning av ny chef. När förvaltningschef anställer chef/rektor ska 
godkännande inhämtas av kommundirektör och när avdelningschef anställer chef ska 
förvaltningschef godkänna detta. Detta gäller också vid erbjudande om 
tillsvidareanställning för de chefer/rektorer som redan finns i organisationen. 
  
Ekonomiska konsekvenser 
Inga ekonomiska konsekvenser 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga konsekvenser för barn och unga 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Våra medarbetare är stolta, engagerade, kompetenta och ansvarstagande. 
Våra verksamheter är effektiva och attraktiva. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen med hänvisning till att Gällivare Kommun tillämpar 
principen att anställande chefs överordnade chef ska godkänna anställning av  
chefer/rektorer. 
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Underlag 
1. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 152. 

 
Yrkande 
Karl-Erik Taivalsaari (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att avslå motionen med hänvisning till att Gällivare Kommun tillämpar 
principen att anställande chefs överordnade chef ska godkänna anställning av 
chefer/rektorer. 
 
Lars Alriksson (M) yrkar med instämmande av Benny Blom (M) 
 
att bifalla motionen. 
 
Propositionsordning  
Ordförande ställer Karl-Erik Taivalsaaris förslag mot Lars Alrikssons m.fl. förslag till beslut 
under proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har 
beslutat föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med Karl-Erik Taivalsaaris förslag. 
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§ 279 
 
Motion av Eric Palmqvist (SD), Paula Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD) och Rory Blom 
(SD) angående medias sändningar från Kommunfullmäktige i Gällivare 
Dnr KS/2021:309 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen med motivering om att i dagsläget kan det inte säkerställas att de  
specificerade att-satserna om sändningar av kommunfullmäktiges sammanträden kan ske 
enligt förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Motion angående medias sändningar från Gällivare kommuns kommunfullmäktige av Eric 
Palmqvist (SD), Paula Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD) och Rory Blom (SD) har 
inkommit 2021-03-08. Motionärerna redogör för att sammanträden i landets olika 
fullmäktigeförsamlingar bevakas och distribueras till kommun- och regioninvånarna på 
olika sätt samt  
att regleringen av hur miniminivån för hur tillgängliga mötena ska vara för allmänheten i 
dagens moderna IT-samhälle inte är glasklar. Vidare att i takt med att video- och ljud-
produktion har förenklats har producerat ljud- och bildmaterial blivit något som allt fler 
både skapar och konsumerar. 
 
Enligt motionärerna bör en kommunal fullmäktigeförsamling som verkar och råder i sin 
samtid också spegla den. Vidare att strävan efter transparens mot valmanskåren bör vara 
självklar och sändningarna från sammanträdena av sådan beskaffenhet att de är lätta att 
hitta, navigera i och tillgodogöra sig samt att detta i hög grad är en demokratifråga men 
också en fråga om att skapa igenkänningsfaktor mellan beslutsfattare och väljare och öka 
intresset för de politiska processerna. 
 
Motionärerna påtalar att i en tid då rörlig bild och ljud är något ”alla och envar” skapar och 
konsumerar i exempelvis mobiltelefoner och musik och videor konsumeras av en genera-
tion som ”klickar” fram sina favoriter ställs det stora krav på att de samhällsinstitutioner 
som påverkar folks vardag förmår att leva upp till de förväntningar allmänheten rimligen 
kan ställa på hur sändningar från fullmäktigesammanträden görs och hur sökbara de är och 
i vilka digitala plattformar de finns tillgängliga. 
 
Motionärerna/Sverigedemokraterna föreslår Gällivare kommunfullmäktige besluta 
att sammanträden i Gällivares kommunfullmäktige från och med mandatperioden  
2022- 2026 skall sändas med såväl ljud som bild,  
att sändningar från sammanträden i Gällivares kommunfullmäktige från och med 
mandatperioden 2022-2026 skall distribueras på ett sätt så att de med lätthet kan tas del 
av i  
såväl realtid som i efterhand i kanaler som är plattformsoberoende. Sändningarna skall 
vara tydligt länkade till från Gällivare kommuns hemsida. 
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att sändningar från sammanträden i Gällivares kommunfullmäktige från och med 
mandatperioden 2022-2026 skall tillgängliggöras på ett sätt med enkel och tydlig 
indexering så att lyssnaren/tittaren kan gå direkt till den dagordningspunkt eller till den 
talare han eller hon vill ta del av, 
att sändningar från sammanträden i Gällivares kommunfullmäktige från och med 
mandatperioden 2022-2026 skall upphandlas av neutral extern aktör som verkar utan egna  
politiska intressen inom Gällivare kommun samt 
att avtalet med Gällivare närradioförening om att bedriva radiosändningar från Gällivare 
kommunfullmäktige därmed sägs upp inför mandatperioden 2022-2026. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Sändningar i media innebär kostnader för inspelning, sändning, efterbearbetning, lagring, 
textning osv. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Positivt för alla invånare, inklusive barn och unga, med delaktigheten som sändningar från 
kommunfullmäktige innebär. 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Strategisk målsättning 1: Våra medborgare är stolta, engagerade och trivs. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen med motivering om att i dagsläget kan det inte säkerställas att de  
specificerade att-satserna om sändningar av kommunfullmäktiges sammanträden kan ske 
enligt förslag. 
 
Underlag 

1. Motion. 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 153. 

 
Yrkande 
Maria Åhlén (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att avslå motionen med motivering om att i dagsläget kan det inte säkerställas att de  
specificerade att-satserna om sändningar av kommunfullmäktiges sammanträden kan ske 
enligt förslag. 
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§ 280 
 
Motion av Eva Alriksson (M), Lars Alriksson (M), Marina Eriksson (M) och Monika Nordvall 
Hedström (M) angående talpedagog och skollogoped till Gällivare kommuns grundskola 
Dnr KS/2021:384 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen då det behandlade uppdraget ligger hos regionen, medan elevhälsans 
arbete är främjande och förebyggande och drivs av andra, lagstadgade professioner med 
specialpedagogisk kompetens inom området. 
 
Reservation 
Benny Blom (M) och Lars Alriksson (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget lagt 
förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Moderata samlingspartiet i Gällivare har inkommit med en motion om att Gällivare 
kommun ska inrätta talpedagog- och skollogopedtjänst för att stödja och stimulera 
barn och elever med språkstörning eller försenad språk-och/eller talutveckling i Gällivare 
kommuns grundskolor.  
 
Centrala elevhälsan har utrett frågan. Elevhälsans arbete ska främst vara förebyggande 
och hälsofrämjande och stödja elevernas utveckling mot utbildningens mål. Fyra 
yrkesgrupper måste ingå i varje elevhälsa enligt skollagen: skolläkare, skolsköterska, 
psykolog och kurator. Skollagen kräver även att det ska finnas personal med 
specialpedagogisk kompetens i elevhälsan. I Gällivare kommun finns specialpedagoger 
anställda på Centrala elevhälsan men också på skolorna.  

Centrala Elevhälsan kan sedan hösten 2016 erbjuda handledning och stöttning i arbetet att 
utveckla undervisningen för att bemöta elever med språkstörning. I Språkoteket kan 
pedagogerna låna material/lärverktyg och få handledning kring detta och prova på 
material/lärverktyg innan ett beslut om inköp tas. Den specialpedagogiska kompetensen på  
Centrala elevhälsan har fördjupade kunskaper inom området och via Språkoteket kan  
arbetslag redan idag erbjudas handledning/utbildning/miniföreläsningar inom området 
språk-, läs- och skrivutveckling där tydliggörande pedagogik, tillgänglighet och delaktighet 
utgör viktiga komponenter. 

Inom ramen för Samverkan för bästa skola genomgår en majoritet av kommunens elev-
hälsoteam en processutbildning under läsåret 21/22 via SPSM - ”Att utveckla skolans 
elevhälsoarbete”. Centrala elevhälsan, i samråd med grundskolerektorerna, planerar för att 
låta samtliga kommunens speciallärare och specialpedagoger genomföra 
processutbildningen ”Studiepaket Språkstörning” som en ytterligare breddning av 
kompetensen. Utbildningen är framtagen av SPSM och kommer att genomföras under 
ledning av CEH:s specialpedagoger med planerad start hösten 2022. 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  53  (69) 
   
 
 

2021-09-13  
   

 
 

   
  

 

Kommunstyrelsen    

   Utdragsbestyrkande 

Inom förskolan har insatser påbörjats genom att medarbetarna för andra året i rad 
genomgår en kompetensutveckling inom Språkutvecklande arbetssätt, ledd av två 
engagerade och kompetenta pedagoger. Utbildningen ska i första hand ge deltagarna 
verktyg för att stödja barnens språkliga utveckling i unga år. Förskolan har också två 
specialpedagoger. Den andra tjänsten som är under rekrytering kommer att riktas mot tal- 
och språkutveck-ling om lämplig kompetens finns. 
  
Logopedisk behandling, vissa utredningar och handledande insatser genomförs av regionen 
enligt ”Överenskommelse om ansvarsfördelning vid utredning av språk-, läs- och skriv-
problematik” mellan Region Norrbotten och Norrbottens Kommuner från 2018 (bilaga 2). 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Årslön för logoped med medellön, inklusive arbetsgivaravgifter är ca: 540 000 kr. Årslön 
för talpedagog med medellön, inklusive arbetsgivaravgifter är ca: 540 000 kr. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
En logoped eller talpedagog kan, i kombination med övrig kompetensutveckling för 
kommunens specialpedagoger och speciallärare, stärka och bredda elevhälsans profession. 
Talpedagogens/logopedens uppdrag skulle, i likhet med andra professioner inom centrala 
elevhälsan, vara att erbjuda handledning till pedagoger ute på skolorna så att dessa i sin 
tur kan stödja och stimulera barn och elever med språkstörning. Det behandlande 
uppdraget skulle fortsatt ligga hos regionen. En god samverkan mellan regionens och 
kommunens kompetenser och ansvarsområden leder till en positiv effekt för barn och 
elever. 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Ärendet kopplar till det första strategiska målet ”Våra medborgare är stolta, engagerade 
och trivs”, där nämndens första fokusområde lyder ”Alla barn och elever utvecklar sina 
förmågor och kunskaper i våra verksamheter”. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen då det behandlade uppdraget ligger hos regionen, medan elevhälsans 
arbete är främjande och förebyggande och drivs av andra, lagstadgade professioner med 
specialpedagogisk kompetens inom området. 
 
Underlag 

1. Tjänsteskrivelse. 
2. Inkommen motion. 
3. Överenskommelse om ansvarsfördelning vid utredning av språk-, läs- och skriv-

problematik. 
4. Barn- och utbildningsnämnden 2021-06-15 § 121. 
5. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 154. 
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Yrkande 
Mats Rantapää (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att avslå motionen då det behandlade uppdraget ligger hos regionen, medan elevhälsans 
arbete är främjande och förebyggande och drivs av andra, lagstadgade professioner med 
specialpedagogisk kompetens inom området. 
 
Benny Blom (M) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M)  
 
att bifalla motionen. 
 
Propositionsordning  
Ordförande ställer Mats Rantapääs förslag mot Lars Alrikssons m.fl. förslag till beslut under 
proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat 
föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med Mats Rantapääs förslag. 
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§ 281 
 
Motion av Eva Alriksson (M), Lars Alriksson (M), Marina Eriksson (M) och Monika Nordvall 
Hedström (M) angående lärarbank i Gällivare kommun 
Dnr KS/2021:385 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anse motionen besvarad då dessa möjligheter finns i befintligt rekryteringsverktyg 
och denna funktion avses kopplas på under 2021.  
 
Reservation 
Lars Alriksson (M) och Benny Blom (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget lagt 
förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Moderata samlingspartiet har inkommit med en motion avseende att införa en lärarbank. 
Undertecknade ledamöter föreslår Kommunfullmäktige att besluta att Gällivare kommun 
inrättar en lärarbank, i enlighet med motionens intention, på kommunens 
personalavdelning. 
 
Personalavdelningen använder idag ett digitalt rekryteringsverktyg. Alla tjänster som  
utannonseras går via rekryteringsverktyget. I verktyget finns även möjlighet att lämna 
spontana intresseanmälningar. Personalavdelningen avser att koppla på denna del under 
2021. När intresseanmälan lämnas ger man samtycke enligt GDPR att uppgifterna lagras 
i två år. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Inga ekonomiska konsekvenser 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga konsekvenser för barn och unga 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Våra medarbetare är stolta, engagerade, kompetenta och ansvarstagande. 
Våra verksamheter är effektiva och attraktiva. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anse motionen besvarad då dessa möjligheter finns i befintligt rekryteringsverktyg 
och denna funktion avses kopplas på under 2021.  
 
Underlag 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 155. 
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Yrkande 
Magnus Johansson (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att anse motionen besvarad då dessa möjligheter finns i befintligt rekryteringsverktyg 
och denna funktion avses kopplas på under 2021.  
 
Lars Alriksson (M) yrkar med instämmande av Benny Blom (M) 
 
att bifalla motionen. 
 
Propositionsordning  
Ordförande ställer Magnus Johanssons förslag mot Lars Alrikssons m.fl. förslag till beslut 
under proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har 
beslutat föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med Magnus Johanssons förslag. 
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§ 282 
 
Motion av Paula Palmqvist (SD), Eric Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD) och Rory Blom 
(SD) angående restaurering av backhoppan på Dundret 
Dnr KS/2019:522 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen med motivering att Dundret Gällivare Fjällanläggning AB är ett  
fristående bolag och därmed ansvarig för aktuell fråga. 
 
Ärendebeskrivning 
Motion av Paula Palmqvist (SD), Eric Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD) och Rory Blom 
(SD) angående restaurering av backhoppan på Dundret inkommer 2019-06-10. 
Motionärerna redogör för att många besöker den gamla backhoppan på Dundret för att 
träna i dess 539 steg upp till toppen och att det är ett populärt träningsmål för både 
motionärer och elit. Vidare att det är många som samtidigt rastar sina hundar under 
promenaden till och från trappan. 
 
Motionärerna påtalar att då Gällivare kommun förvärvat Dundret så finns möjligheter att 
utveckla anläggningen till gagn för både medborgare och turister. Enligt motionärerna är 
backhoppan i ett bedrövligt skick och det finns risk för personskador. Vidare att en del in-
tilliggande byggnader också är förfallna och har tilldragit sig vandalisering och liknande. 
 
Motionärerna uppger att det saknas hundlatriner i området vilket resulterar i olägenhet för 
alla. Enligt motionärerna parkerar de flesta som besöker backhoppan bilen just nedanför 
stugbyn/hotellet och promenerar sedan förbi Himlatorget för att ta sig till trapporna varför 
detta område är mest utsatt i detta avseende.   
 
Sverigedemokraterna Gällivare föreslår kommunfullmäktige besluta att trapporna i gamla 
backhoppan restaureras för att träning ska kunna ske säkert, att Gällivare kommun 
inventerar vilka delar av anläggningen som inte ska behållas och river dessa och avstädar 
de delarna av området, att hundlatriner placeras ut i området, ex en vid parkeringen samt 
en vid backhoppans fot samt att Gällivare kommun undersöker om restaurering kan ske i 
samarbete med det gymnasiala byggprogrammet. 
 
2019-12-10 § 76 beslutade kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott att  
remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning av motionen för Dundret Gällivare 
Fjällanläggning ABs räkning. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
En restaurering och rivning av byggnader innebär kostnader. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Positivt för barn och unga med fysisk aktivitet. 
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Koppling till kommunens strategiska mål 
Koppling kan göras till kommunens strategiska målsättning våra medborgare är stolta,  
engagerade och trivs.  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen med motivering att Dundret Gällivare Fjällanläggning AB är ett  
fristående bolag och därmed ansvarig för aktuell fråga. 
 
Underlag 

1. Motion. 
2. Protokollsutdrag KSufku 2019-12-10 § 76. 
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 156. 

 
Yrkande 
Pernilla Fagerlönn (V) yrkar med instämmande av Benny Blom (M) och Lars Alriksson (M) i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att avslå motionen med motivering att Dundret Gällivare Fjällanläggning AB är ett  
fristående bolag och därmed ansvarig för aktuell fråga. 
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§ 283 
 
Motion av Marina Eriksson (M), Eva Alriksson (M), Lars Alriksson (M) och Monika Nordvall 
Hedström (M) angående att bemanna äldreomsorgen i Gällivare kommun med fler sjuk-
sköterskor 
Dnr KS/2020:754 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anse motionen besvarad med motiveringen att bemanning av sjuksköterskekompetens i 
förvaltningens verksamheter tillgodoses dygnet runt. 
 
Reservation 
Lars Alriksson (M) och Benny Blom (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget lagt 
förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Motion angående att bemanna äldreomsorgen i Gällivare kommun med fler sjuksköterskor 
har anmälts av moderata samlingspartiet (M) i Gällivare vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-12-14. Förslag i motion är att bemanna äldreomsorgens särskilda 
boenden med en sjuksköterska dygnet runt, för att kvalitetssäkra den medicinska 
kompetensen inom äldreomsorgen i Gällivare kommun.  
 
Inom socialförvaltningens vård- och omsorgsboenden är 63% av medarbetarna utbildade 
undersköterskor, 37 % av medarbetarna har titeln vårdbiträde där utbildningsnivån är  
varierande från ingen utbildning till delvis utbildad. Under år 2020 har socialförvaltningen 
erhållit statsbidrag för äldreomsorgslyftet där förvaltningen för inkomna medel erbjudit 
medarbetare anställda inom förvaltningen att utbilda sig till undersköterska under 
arbetstid. Satsningar inom äldreomsorgen såsom äldreomsorgslyftet kommer fortlöpa 
under 2021 och socialförvaltningen har för avsikt att fortlöpande erbjuda medarbetare att 
utbilda sig under arbetstid. 
 
Socialförvaltningen har bemanning av sjuksköterskor dygnet runt, dagtid under vardagar 
finns omvårdnadsansvariga sjuksköterskor (OAS) på förvaltningens samtliga vård och 
omsorgsboenden. Kvällstid, helger och nätter finns sjuksköterska alltid tillgänglig via 
telefon och vid behöv även närvarande på aktuellt boende. Socialförvaltningen har 6,15 % i 
täthet på sjuksköterskebemanningen, i jämförelse med andra kommuner i Norrbotten har 
socialförvaltningen liknande täthet dock något färre antal brukare per OAS. Inom vård och 
omsorg för vård och omsorgspersonal är personaltätheten ca 0,83. I jämförelse med andra 
kommuner i Norrbotten har socialförvaltningen högre personaltäthet på vård och 
omsorgspersonal.  
 
Utredning pågår gällande organisering av arbete inom vård och omsorg för att kunna möta 
framtidens behov av kompetensförsörjning. Vidare följer socialförvaltningen 
Coronakommissionens arbete samt utredningen om införande av en äldreomsorgslag som 
sannolikt kommer innehålla rekommendationer över hur bemanning på äldreboenden ska 
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se ut.  
Socialförvaltningen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motion med anledning av 
att bemanning av sjuksköterskekompetens inom förvaltningen verksamheten tillgodoses 
redan dygnet runt och med OAS placerade på alla vård och omsorgsboenden.  
 
Ekonomiska konsekvenser 
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslag till beslut innebär inga konsekvenser för barn och unga. Barn och ungas åsikter har 
inte inhämtats.  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
att anse motionen besvarad med motiveringen att bemanning av sjuksköterskekompetens i 
förvaltningens verksamheter tillgodoses dygnet runt. 
 
Underlag 

1. Motion av Marina Eriksson (M), Eva Alriksson (M), Lars Alriksson (M) och Monica 
Nordvall Hedström (M) angående att bemanna äldreomsorgen i Gällivare kommun 
med fler sjuksköterskor, inkom 2020-12-14 

2. Socialnämnden 2021-05-04 § 89. 
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-31 § 77. 

 
Yrkande 
Mattias Liinanki (MP) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att anse motionen besvarad med motiveringen att bemanning av sjuksköterskekompetens i 
förvaltningens verksamheter tillgodoses dygnet runt. 
 
Lars Alriksson (M) yrkar med instämmande av Benny Blom (M) 
 
att bifalla motionen. 
 
Propositionsordning  
Ordförande ställer Mattias Liinankis förslag mot Lars Alriksson m.fl. förslag till beslut under 
proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat 
föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med Mattias Liinankis förslag. 
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§ 284 
 
Regler för medarbetare/Personalhandbok 
Dnr KS/2021:557 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att godkänna Regler för medarbetare/Personalhandbok och placera dokumentet i Ny  
dokumentsamling 1,0 för Gällivare kommun/Regler, 
 
att  
-Bisyssla – riktlinjer och rutiner för systematisk uppföljning och kontroll 
         (Ks 2014-03-24 § 58), 
-Riktlinje för minnes- och jubileumsgåva (Kf 2015-05-25 § 69),  
-Rökfria arbetsplatser (Ksau 2015-04-14 § 53), 
-Rutiner för friskvård och personalförmåner (Ks 2017-01-16 § 16), 
-Riktlinjer för personalplanering (Kspu 2009-05-07 § 10), 
-Riktlinjer för skyddskommittéer (Ks 2017-09-25 §246), 
-Riktlinjer för terminal- och arbetsglasögon (Kf 2016-03-14 § 45), 
-Riktlinjer för bidrag till fritidsstudier (Ks 2014-11-24 § 234), 
-Lika rättigheter och möjligheter (Kspu 2012-12-05), 
-Rutiner kränkande särbehandling (FC-grp 2015-12-02), 
-Riktlinjer för resor och fordon (FC-grp 2018-03-21), 
-Bilaga till riktlinjer för resor och fordon (FC-grp 2018-03-21), 
-Elektronisk posthantering i Gällivare kommun (Ks 2018-05-28 § 142), 
-Internetpolicy (Ks 2010-06-14 § 66), 
-Övergripande regler för användning av internet (Ks 2010-06-14 § 66), 
-Styrdokument för telefoni (Ks 2018-03-27 § 91), 
-Riktlinje för mottagande av besök och tillträde till kommunhuset (Ks 2014-11-24 § 225), 
avslutas som styrdokument och tas bort från Gällivare kommuns dokumentsamling,  
 
att byta namn på Strategisk personalplan 2018 – 2022 till Strategisk 
personalplan/Arbetsmiljöpolicy 2018-2022 och flytta till Ny dokumentsamling 1,0 för 
Gällivare kommun/Hållbarhetsplaner/Social hållbarhet. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen antog 2018-06-11 en ny struktur för Gällivare kommuns 
dokumentsamling.  
 
Personalavdelningen har, enligt uppdrag, samlat alla styrdokument som berör medarbetare 
och tagit ut det viktigaste samt det politiskt beslutade från respektive styrdokument till ett 
gemensamt dokument vid namn Regler för medarbetare - Personalhandbok.  
 
De styrdokument som idag finns i dokumentsamlingen kommer därmed att upphöra att 
gälla som egna styrdokument. Detta gäller:  
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Bisyssla – riktlinjer och rutiner för systematisk uppföljning och kontroll, Riktlinje för 
minnes- och jubileumsgåva, Rökfria arbetsplatser, Rutiner för friskvård och 
personalförmåner, Riktlinjer för personalplanering, Riktlinjer för skyddskommittéer, 
Riktlinjer för terminal- och arbetsglasögon, Riktlinjer för bidrag till fritidsstudier, Lika 
rättigheter och möjligheter, Rutiner kränkande särbehandling, Riktlinjer för resor och 
fordon, Bilaga till riktlinjer för resor och fordon, Elektronisk posthantering i Gällivare 
kommun, Internetpolicy, Övergripande regler för användning av internet, Styrdokument för 
telefoni, Riktlinje för mottagande av besök och tillträde till kommunhuset.  
 
Dokumenten tas bort från dokumentsamlingen och ersätts av  
praktiska rutiner/handlingsplaner som publiceras i Chefshandboken och/eller på Insidan. 
 
Styrdokumenten för Betalkort, Regler för kontant försäljning och kontantkassor samt 
Kommunikations-/informationsstrategi för Gällivare kommun är framtagna av andra 
avdelningar och har inte justerats. Dessa förs över till nya dokumentsamlingen i befintligt 
skick 
 
De styrdokument som gäller för hela kommunkoncernen - Regler för Alkohol- droger och 
spel i Gällivare kommun samt Beslutande regler för extern representation - bör finnas kvar 
som egna dokument och flyttas över till Nya dokumentsamlingen.  
 
Strategisk personalplan 2018-2022 är tillika kommunens arbetsmiljöpolicy. För att ytter-
ligare tydliggöra detta bör personalplanen byta namn till Strategisk 
personalplan/Arbetsmiljöpolicy, och kvarstå som ett eget dokument i Nya 
dokumentsamlingen. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga konsekvenser för barn och ungdom. 
 
Koppling till kommunens strategiska mål 
Revideringen av dokumentsamlingen är ett led i utvecklingsarbetet Struktur för 
hållbarhetsarbetet i Gällivare kommun, och syftar till att öka kvaliteten och effektiviteten i 
verksamheterna.  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 
 
att godkänna Regler för medarbetare/Personalhandbok och placera dokumentet i Ny  
dokumentsamling 1,0 för Gällivare kommun/Regler, 
 
att  
-Bisyssla – riktlinjer och rutiner för systematisk uppföljning och kontroll 
         (Ks 2014-03-24 § 58), 
-Riktlinje för minnes- och jubileumsgåva (Kf 2015-05-25 § 69),  
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-Rökfria arbetsplatser (Ksau 2015-04-14 § 53), 
-Rutiner för friskvård och personalförmåner (Ks 2017-01-16 § 16), 
-Riktlinjer för personalplanering (Kspu 2009-05-07 § 10), 
-Riktlinjer för skyddskommittéer (Ks 2017-09-25 §246), 
-Riktlinjer för terminal- och arbetsglasögon (Kf 2016-03-14 § 45), 
-Riktlinjer för bidrag till fritidsstudier (Ks 2014-11-24 § 234), 
-Lika rättigheter och möjligheter (Kspu 2012-12-05), 
-Rutiner kränkande särbehandling (FC-grp 2015-12-02), 
-Riktlinjer för resor och fordon (FC-grp 2018-03-21), 
-Bilaga till riktlinjer för resor och fordon (FC-grp 2018-03-21), 
-Elektronisk posthantering i Gällivare kommun (Ks 2018-05-28 § 142), 
-Internetpolicy (Ks 2010-06-14 § 66), 
-Övergripande regler för användning av internet (Ks 2010-06-14 § 66), 
-Styrdokument för telefoni (Ks 2018-03-27 § 91), 
-Riktlinje för mottagande av besök och tillträde till kommunhuset (Ks 2014-11-24 § 225), 
avslutas som styrdokument och tas bort från Gällivare kommuns dokumentsamling,  
 
att byta namn på Strategisk personalplan 2018 – 2022 till Strategisk 
personalplan/Arbetsmiljöpolicy 2018-2022 och flytta till Ny dokumentsamling 1,0 för 
Gällivare kommun/Hållbarhetsplaner/Social hållbarhet. 
 
Underlag 

1. Regler för medarbetare/Personalhandbok. 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-08-30 § 140. 

 
Yrkande 
Jan-Anders Perdal (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
 
att godkänna Regler för medarbetare/Personalhandbok och placera dokumentet i Ny  
dokumentsamling 1,0 för Gällivare kommun/Regler, 
 
att  
-Bisyssla – riktlinjer och rutiner för systematisk uppföljning och kontroll 
         (Ks 2014-03-24 § 58), 
-Riktlinje för minnes- och jubileumsgåva (Kf 2015-05-25 § 69),  
-Rökfria arbetsplatser (Ksau 2015-04-14 § 53), 
-Rutiner för friskvård och personalförmåner (Ks 2017-01-16 § 16), 
-Riktlinjer för personalplanering (Kspu 2009-05-07 § 10), 
-Riktlinjer för skyddskommittéer (Ks 2017-09-25 §246), 
-Riktlinjer för terminal- och arbetsglasögon (Kf 2016-03-14 § 45), 
-Riktlinjer för bidrag till fritidsstudier (Ks 2014-11-24 § 234), 
-Lika rättigheter och möjligheter (Kspu 2012-12-05), 
-Rutiner kränkande särbehandling (FC-grp 2015-12-02), 
-Riktlinjer för resor och fordon (FC-grp 2018-03-21), 
-Bilaga till riktlinjer för resor och fordon (FC-grp 2018-03-21), 
-Elektronisk posthantering i Gällivare kommun (Ks 2018-05-28 § 142), 
-Internetpolicy (Ks 2010-06-14 § 66), 
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-Övergripande regler för användning av internet (Ks 2010-06-14 § 66), 
-Styrdokument för telefoni (Ks 2018-03-27 § 91), 
-Riktlinje för mottagande av besök och tillträde till kommunhuset (Ks 2014-11-24 § 225), 
avslutas som styrdokument och tas bort från Gällivare kommuns dokumentsamling,  
 
att byta namn på Strategisk personalplan 2018 – 2022 till Strategisk 
personalplan/Arbetsmiljöpolicy 2018-2022 och flytta till Ny dokumentsamling 1,0 för 
Gällivare kommun/Hållbarhetsplaner/Social hållbarhet. 
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§ 285 
 
RE-do för framtiden 
Dnr KS/2021:600 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta förslag på projektplan för RE-do för framtiden. 
 
Ärendebeskrivning 
Gällivare och norra Sverige står inför stora förändringar. Gruv- och stålindustrins gröna 
omställning startar i Gällivare och det kommer att investeras ca 10–20 miljarder per år i 
Malmfälten fram till år 2045. Totalt beräknar LKAB investera ca 400 miljarder kronor i 
Malmfälten och i norra Sverige kommer det sammanlagt investeras över 1 000 miljarder 
kronor. Näringslivet i Gällivare befinner sig i en tillväxtfas och ett ökat antal investerare 
söker sig till Gällivare. För att tillvarata möjligheterna på bästa sätt genomför Gällivare 
kommun tillsammans med Gällivare Näringsliv AB och samverkande aktörer denna 
kraftsamling med fokus på Gällivares utveckling. 
 
Projektet ska bidra till att Gällivare som samhälle ska växa och utvecklas. Det ska ske  
genom att stärka samverkan och samarbete för att skapa ett mer attraktivt Gällivare.  
Projektet kommer att bestå av fyra delområden. Hållbarhet, etablering, tillväxt och attrak-
tion. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Projektet har ingen egen avsatt budget. Om de mål som projektet satt upp nås bedöms 
projektet ge positiva ekonomiska konsekvenser för kommunen. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Att möjliggöra ett hållbart samhälle bedöms ge övervägande positiva effekter för barn och 
unga. 
 
Förslag till beslut 
Styrgruppen föreslår kommunstyrelsen besluta 
 
att anta förslag på projektplan för RE-do för framtiden. 
 
Underlag 

1. Projektplan. 
 
Yrkande 
Henrik Ölvebo (MP) yrkar i enlighet med styrgruppens förslag 
 
att anta förslag på projektplan för RE-do för framtiden. 
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§ 286 
 
Yttrande gällande kompletterande samråd Hybrit developement AB 
Dnr KS/2020:549 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta tjänsteskrivelsen som sitt yttrande och översända den till Hybrit development AB. 
 
Jäv  
Jan-Anders Perdal (V) anför jäv och deltar varken vid överläggning eller beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
Hybrit Development AB samråder om att uppföra och driva en demonstrationsanläggning 
för direktreduktion av järnmalm med vätgas. Samrådet omfattar även produktion av 
vätgas och eventuellt uttag av vatten till processen samt bortledande av grundvatten. 
Sam-rådet inleddes i juni 2020 och omfattade två alternativa placeringar av anläggningen, 
en  
på Svartön/Hertsöfältet i Luleå och en i Vitåfors i Gällivare kommun. Gällivare kommun  
yttrade sig gällande det samrådsunderlaget 2020-09-15. 
 
Hybrit Development AB och dess ägarbolag går nu vidare med lokaliseringen i Gällivare och 
har kompletterat sitt samrådsunderlag för att uppföra en demonstrationsanläggning för 
direktreduktion av järnmalm med vätgas i industriell skala. I samrådshandlingarna beskrivs 
två utredningsområden, Vitåfors och väster om Gällivare/Malmberget. I område Vitåfors 
utreds om hela anläggningen kan placeras d.v.s. direktreduktionsanläggningen och 
vätgasproduktionen. I område väster om Gällivare/Malmberget utreds endast om 
vätgasanläggningen kan placeras.  
 
Lokalisering och markfrågor 
Området väster om Gällivare/Malmberget är utpekat som område för verksamheter och 
småindustri, kommunen har byggt ut området i etapper, där den senaste etappen 
slutfördes år 2015. Detta område är nu fulltecknat och för att säkerställa markbehovet för 
en fortsatt utbyggnad i området har kommunen förvärvat mark inom det nu tilltänkta om-
rådet. Området måste detaljplaneläggas om anläggande av verksamhet för 
vätgasproduktion ska kunna genomföras. Om planläggning sker på utpekat område för 
Natur i gällande fördjupande översiktsplan måste en avvikelse från den fördjupade 
översiktsplanen göras. Detta innebär en planprocess med ett utökat förfarande, men detta 
kommer troligtvis bli nödvändig oavsett placering.  
En helhetsbild där markanvändning, ytor och förslag på placering av 
demonstrationsanläggning, fullskaliga järnsvampverk samt ledningsdragningar 
(vätgasledning, vattenledningar m.m.) framgår vore önskvärt som underlag till 
kommunens strategiska planering.  
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Området Vitåfors är idag ianspråktaget för industriverksamhet. Kommunen bedömer att 
Hybrits tilltänkta etablering främst påverkar området i.o.m. demonstrationsanläggningen 
höjd. Detta belyser kommunen vidare under punkten kommunikationer. 
 
Naturvärden 
Genom utredningsområdet väster om Gällivare/Malmberget rinner bäcken 
Vuoskojoki/Kaavajoki som både omfattas av riksintresse Natura 2000 och strandskydd. Vid 
exploatering bör bäcken beaktas samt andra naturvärden inom området.  
 
Det rörliga friluftslivet 
Skidspår och skoterled finns inom området väster om Gällivare/Malmberget, hur dessa 
påverkas alternativt behöver dras om måste utredas vidare. Vätgasledningen mellan 
 
Vitåfors och området väster om Gällivare/Malmberget kan bli en barriär för det rörliga 
friluftslivet. Det är viktigt att tillskapa passager för att minska de eventuellt uppkomna 
barriäreffekterna som en ledningsdragning medför. 
 
Kommunikationer 
Gällivare kommuns anser att en hindersutredning (flyghindersanalys) behöver utföras 
gällande placeringen av direktreduktionstornet samt vätgasproduktion kopplat mot den 
kommunala flygplatsen. För att säkerställa att riksintresset kommunikationer inte berörs 
negativt av tänkt etablering är det även viktigt att det i hindersutredningen tas höjd för en 
eventuell utbyggnation av flygplatsen i enlighet till fastslagen masterplan för Lappland 
Airport (KSst 2021:124). Efter flyghindersanalysen är genomförd kan kommunen ta 
slutgiltig ställning till hur tänkt etablering påverkar flygplatsen. 
 
Störningar under byggtiden 
Oavsett placering av anläggningen för vätgasproduktion bör störningar från exempelvis 
transporter, buller och damm under byggtiden tas i beaktan.  
 
Energi 
Gällivare kommun ser en fördel med öppna värdekedjor kopplar mot storskalig 
vätgasproduktion samt den spillvärme och restprodukter som uppkommer från processen. 
Kommunen ser fram emot fortsatt samverkan i dessa frågor. 
 
Risk och säkerhet 
Gällivare kommun anser att det är bra att vikt läggs på frågor gällande utredning av 
olycksrisker samt att anläggningen för vätgasproduktion placeras med marginal till 
rekommenderad säkerhetsavstånd.  
Kommunen anser även att ev. pipeline av vätgas mellan utredningsområde väster om  
Gällivare/Malmberget och Vitåfors bör utredas vidare i MKB- förfarandet kopplat mot t.ex. 
säkerhetsavstånd till bostäder, elledningar och rörligt friluftsliv. 
 
Vatten och avlopp 
Vad Kommunen förstår är uttag av vatten till processen en av förutsättningar för att gruv- 
och stålindustri ska möjliggöras att gå över till en fossilfri produktion. Kommunen anser att 
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vidare dialog med Hybrit behöver ske för att utreda vilken den mest hållbara lösningen är 
gällande uttag av vatten.  
 
 
 
Rennäring 
Kommunen anser att en god dialog med rennäringen är av stor vikt för att möjliggöra 
gruv- och stålindustrin fossilfria omställning. Detta för att lämpliga kompensationsåtgärder 
kan identifieras och åtgärder vidtas om rennäringen påverkas negativt i för stor 
omfattning.  
 
Klimat, översvämningar, skyfall 
Den södra delen av området väster om Gällivare/Malmberget består av våtmark, flygbilder 
från 2013 visar att delar av det södra området kan drabbas av översvämningar vid 
snösmältning. Fortsatt utredning av översvämmade ytor samt skyfallsanalyser med 
beaktning av ett förändrat klimat behöver göras för att säkerställa höjdsättning på 
eventuella byggnader/anläggningar inom området. 
 
Sammanfattningsvis ställer sig Gällivare kommun positivt till en etablering av Hybrits  
direktreduktionsanläggning i Vitåfors samt förordar en placering av vätgasproduktionen på 
området väster om Gällivare/Malmberget 
 
Ekonomiska konsekvenser 
En etablering av ny industriellverksamhet kommer att få ekonomiska konsekvenser för  
Gällivare kommun. Projektet kommer att även påverka den regionala utvecklingen.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Omställningen till en fossilfri gruv- och stålindustrin bedöms långsiktigt påverka barn och 
unga positivt. 
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnad- och teknikförvaltningen samt stöd- och utvecklingsförvaltningen förslår 
kommunstyrelsen besluta 
 
att anta tjänsteskrivelsen som sitt yttrande och översända den till Hybrit development AB. 
 
Underlag 

1. Samrådshandling. 
2. Gällivare kommuns yttrande gällande Hybrit demonstrationsanläggning 2020-09-15 
3. Samrådsunderlag Hybrit Vitåfors juni 2020. 
4. Samrådsunderlag Hybrit, område väster om Gällivare-Malmberget juni 2021. 
5. Kompletterande samrådsunderlag Hybrit demo juni 2021. 
6. Samrådsunderlag Hybrit demostrationsanläggning juni 2020. 

 
Yrkande 
Karl-Erik Taivalsaari (V) yrkar i enlighet med samhällsbyggnads- och teknikförvaltningens 
samt stöd- och utvecklingsförvaltningens förslag 
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att anta tjänsteskrivelsen som sitt yttrande och översända den till Hybrit development AB. 
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